AWARD CITATION

Surname, name and middle name ANTONOV GRIGORY STEPANOVICH 1.

Rank 2. Colonel

Position and unit 3. Chief drill officer and deputy commander of 156 rifle

Kutuzov order division.

is recommended for order "RED BANNER"

Birth year 1897 4.

Nationality 5. Russian

Party membership VKP(b) member since 1917 6.

Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war 7.

Wounds and contusions 8. Wounded and sustained a contusion

In Red Army service since 28.06.1918 9.

10. Drafted by which induction station

11. Previous awards Order "Red Star" by the Supreme Soviet USSR on

01.07.1940; medal "XX years RKKA" on 22.02.1938.

Awardee's and his family permanent 12. intentionally obscured home address

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

Comrade ANTONOV has been serving as the division chief drill officer and proved himself as an educated, determined, and energetic commander in the combat operations near town Libava since 01 November 1944. The enemy had a numerically superior force and attempted to halt our advance and restore its lost defensive positions at any cost. Comrade ANTONOV was constantly present on the forward combat line assisting the division and the regiment commanders in their combat missions. In a combat engagement near settlement Sanderi on 02 Novemener 1944, the enemy large armour and infantry force attempted several intensive counter-attacks in the neighbouring sector defended by 346 rifle division. There was a threat of encirclement of our troops, since the neighbouring division was pushed out of their positions. Exhibiting exceptional courage in the face of mortal danger under intensive enemy fire, comrade ANTONOV rushed into the action with his personal firearms attempting to resolve the situation and regain control. Only due to his direct involvement and personal courage, the situation was promptly stabilised. In the combat engagements during 02-03 November 1944, the enemy conducted 18 intensive counter-attacks per day. Here again, his efficient leadership in achieving efficient coordination between artillerymortar support, small firearms fire, and supporting armour was the key to repel all the enemy thrusts with large enemy casualties. Later on, having exhausted the enemy by fighting, the division itself attacked again and seized up to 10 settlements, of which some were important enemy defence points like station Nderi, Bumbuli, Birges, Kumpji, Kesten, Keisteri, and others. The division pushed the enemy to the northern bank of the Barta river and at the same time prepared a bridgehead for later offensive operations.

Fro exhibited selflessness, resourcefulness, and leadership by personal example, which inspired the troops for combat feats, he deserves order "RED BANNER"

Commander of 156 rifle Kutuzov order division

15 November 1944

signature

/GRYZLOV/ RESEARCH EGORKA

Mj. General

He deserves order "RED BANNER"

Commander of 1 guards rifle corps

Guards Lt. General signature /MISSAN/

19 November 1944

III. Conclusion of Army Military Council

He deserves order "RED BANNER"

Commander of 51 Army
Hero of Soviet Union
Guards Lt. General signature
/KREIZER/

Military council member of 51 Army
Hero of Soviet Union
Lt. General signature
/URANOV/

21 November 1944



	Все графы заполнять полностью НАГРАДНОЙ ЛИСТ 1. Фамилия, имяти объество 2. Запаса в поменьное 15	
	наградной лист 1. Фамилия, имяти объество	
	наградной лист 1. Фамилия, имяти объество	
	1. Фамилия, имя и отчество	4
	2 2dams - Res mouse and 15	
- -	2. Загане лиовой Органа в УТУЗОВ. Должность, часть стр. часты	•
	Opiewy RPACHOPO SHAMAN	Z
	Представляется 1897	
	 4. Год рождения	.
	m ·	m
P	7. Участие в гражданской войне, последующих боевых действияхи по защите С(и Отечественной войне (где, когда)	Z
	8. Имеет литраненияти контузии в Отечественной войне (какие ранения и дата)	
		*
	РВК призван	1 4
9	11. Yem panee That paragen (Gen inpukas, and u Zara) A OT 22.2.381.	0
	12. Постоянный домоний	
	TOBLAHTOHOB, B. TORRUGETH SAN HOMBUEHOS THRUSH NO. OTHER	둇
AND REAL PROPERTY OF THE PERSON OF THE PERSO	A SAMPLE DU COMPANIE L'ARREST DE LA LA COMPANIE	7.
IMO HAO	HARTY TACTER M BOCTAFORMTH WITHOUTH WITH DIRECT OF DECEMBER AND	
INBUS TO	и команирам полков в выполнении боевых загач в бою в рамоте	7 4
120000 1	TOOK ONDRO OMOUTO GORRERY KORTDATAK W B DAMORO NOBOLO PAMETO GORR	
THE WATER OF S	TO THE TOP AND USE WENDOWN TO A TOP AND THE PROPERTY OF THE PR	
RNHOR	отваги положение бистро было востановлено. В болу 2 и 3 11 44 г.	1.7%
HO HOW DIE	HOL YMENHM DYROBOICTE OM DERUTENBURM RENCTEMBUR T VETROUV BORWE	
	L ADTUTUEDINGUO MINUOMORIO O O O O O O O O O O O O O O O O O O	
BCB	артилиерилско-минометного огня с огнем пехоты и приланенх танко атаки были успешно отражени с большими потерями для протовника.	+
BCB	последствии измотав его внасть сами перечим в наступление и зана	
BOS B TO HISTM,	послетствии измотав е ко даното (водальних в наступление и заня 10 населенних пунктов, из вид в наступление и заня в наступление и зан	• •
BCB B W IO THOPM,	послетствии измотав е ко даноно сомышими потерями или противника послетствии измотав е ко даноно сомышими в наступление и зани 10 населенних пунктов, из вий (вание узли сопротивламе) прика сомыши пристем в пругие и отбросили его в северных берег р. Барта тем самим полготовили отновременно плад предва сбороки противника протогимем по северному берегу р. Бар	• •
BCS B I IO HI JOPU, HI JOPU, I I I I I I I I I I I I I I I I I I I	послетствии измотав е ко данной семи поредни в наступление и зана 10 населенних пунктов, из вий ведине узли осирот влами по на ком ведине узли осирот влами по на ком видение узли осирот влами от на ком видение узли образили его на северных берег р. Барта тем самим полготовили одновременно пла пребива сборони противника прочотящем по северному берегу р. Бар котории воот верженность, начотивость и личний пример мужества и нонтратая тостоин подазгаления на успещное отражение ожесточе понтратая тостоин правительственном награли ордена и расност образильного верхение об	- 4
BCS B I IO HI JOPU, HI JOPU, I I I I I I I I I I I I I I I I I I I	послетствии измотав его надара сомышими потерями или противника послетствии измотав его надарания соми в наступление и заиз 10 населенних пунктов, из ним вежине усли оспротивление и заиз вуме ти виргос кумпия деятен нестери и гругие и оторосили его не северных берег р. Барта тем самим полготовили орновременно плада предва сборони противника прочотимем по северному берегу р. Бар оза самоотверяенность начотивость и личнем пример мужества и которий воотушевил погразделения на успешное отражание сместоче нонтратав востоин правительственном награлы органа игасново за команир 156 стрелковом сругия	
M S S S S S S S S S S S S S S S S S S S	8. Имеснолиграневияти сконтузии в Отечественной войне (какие ранения и дата) 9. С какого времени в Красной Армии (год, м.ц) 9. С какого времени в Красной Армии (год, м.ц) 11. Чем ранее награжден (чей приказ и дата) на от 22.2.38г. 12. Поставиный по во прамотным, волевым и энергичным комантиром, во времена превостотным, воговые и энергичным комантиром, во времена превостотным, воговые и нашти частей и воставовить наст нашти частей и воставовить из предоставовить наст нашти частей и воставовить утерянные ими рубени оборони, тов, ан вое времен начатильным полков в выполнении совый задач в бою в рамоне о 2.11.44г., когда противний комантирова полков в выполнении совый задач в бою в рамоне о 2.11.44г., когда противний и приними фронта, помогая немети предененным полков ображным приними фронта по от ванего сосе навысла угроза онружения то предатак и в рамоне погразлеления были противником тов, антонов е исилючительном храбростью и с риском ни пот олесточенным огнем противника с оружнем в руких бросилствати положение биотро было востановлено в бону 2, и 3.11.44г. противним предиринимал по 18 оместоченных контратак в сутих ти пот умелим руковоготь ом далительным и четиому возми	E

